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Začal nový rok 2008, který, jak pevně věřím, bude pro naše 
město rokem úspěšným. Významné jubileum — 940 let od 
první zmínky o našem městě si budeme připomínat v prů-
běhu celého roku na různorodých kulturních, sportov-
ních a společenských akcích.

i n v e s t i c e
Naše město čekají rozsáhlé investice nejrůznějšího charak-
teru. Tou největší, kterou musíme zrealizovat do roku 2010, 
je dle nařízení vlády rekonstrukce čistírny odpadních vod, na 
kterou žádáme dotace z EU. Celkový objem investic na re-
konstrukci ČOV a některých kanalizačních řádů přesahuje 
částku 50 miliónů korun. Z evropských peněz dále připravu-
jeme rekonstrukci severní fronty Kupkova náměstí (na této 
straně je hotel Holub, Sokolský dům), zateplení, obnova 
střech a oken na budovách mateřské školy a základní školy 
čp. 313 (u pošty). Z dotací Královéhradeckého kraje budeme 
žádat na obnovu střešní krytiny na budově ZŠ čp. 4 (vedle 
fary na Trčkově náměstí). Dále se pokusíme získat fi nanční 
prostředky na regeneraci a založení významných ploch obec-
ní zeleně v Opočně, kterých máme zpracováno 14.
 V letošním roce bude doděláno a vybaveno herními prv-
ky dětské hřiště u MŠ v Opočně, které nám doposud chybělo.

b e z p e � n o s t
Pro bezpečnost našich občanů zpracováváme grant na Mi-
nisterstvo vnitra ČR, kde bychom chtěli žádat o peníze na 
radary, které měří rychlost v obci a tu okamžitě znázorňují 
na světelné tabuli. Jedná se tedy o preventivní opatření, které 
můžete sledovat již v řadě obcí okolo nás. Rádi bychom zača-
li postupnou rekonstrukcí přechodů pro chodce, aby splňo-
valy nejnovější bezpečnostní kritéria. Připravujeme na váš 
námět převádění dětí na přechodech pro chodce při jejich 
cestě do školy v nejinkriminovanější časy.

v ý s t a v b a
V oblasti výstavby se začínají v těchto dnech prodávat parce-
ly pro individuální výstavbu rodinných domů v lokalitě Oře-
chová v Opočně. Jsem velice rád, že se nám v tak krátkém 
čase podařilo tento projekt zrealizovat. Náklady na zasíťová-
ní této lokality jsou 17 milionů korun. V této částce je zahr-
nuta kompletní infrastruktura (splašková kanalizace, dešťo-
vá kanalizace, voda, elektřina, plyn, rozhlas, veřejné osvětlení, 
komunikace včetně chodníků). Částka, za kterou se pozemky 
nabízí 600,– Kč za 1 m², je cena za vybudování infrastruk-
tury. Co se týče výběru v případě více zájemců o jeden poze-
mek, jeví se zastupitelstvu města prodej obálkovou metodou 
jako nejprůhlednější a hlavně léty prověřený systém. Jiné 
systémy, jako losování atd. jsou velice diskutabilní a právně 
těžko obhajitelné.
 Na konci loňského roku jsem podepsal smlouvu o smlouvě 
budoucí kupní na novou bytovou výstavbu v lokalitě Sever-
ní sektor. V této lokalitě by měly postupně vyrůst čtyři byto-
vé domy s počtem 76 bytů. Lokalitu zainvestovává develo-
perská fi rma LD INVEST. Doufejme, že se jí její záměr po-
daří zrealizovat.
 S výčtem dalších drobných projektů bych mohl dále pokra-

s l o v o  s t a r o s t y čovat, ale bohužel nemám tolik prostoru v ON. Mohu vám 
ale slíbit, že o nich budete pravidelně informováni.

p o d � k o v á n í
Na závěr mi dovolte, abych poděkoval zaměstnancům, kte-
ří ukončili v průběhu či ke konci roku 2007 pracovní poměr 
na Městském úřadě v Opočně. Paní Věře Přibylové jsem již 
děkoval, dále jsou to: paní Drahoslava Bartlová, Mária Mar-
tonková a pan Jiří Čtvrtečka. Na závěr je to pan Jiří Frelich, 
bývalý vedoucí odboru kultury, kterému si dovolím poděko-
vat za jeho práci, kterou pro kulturu v Opočně udělal. Jsem 
velice rád, že se rozhodl působit v této oblasti i nadále, pro-
tože jeho nápady a organizační schopnosti jsou jistě nespor-
ných kvalit.
 Žádné ze zrušených míst se nebude prozatím novými za-
městnanci úřadu obsazovat. Štěpán Jelínek, starosta

Cestujeme po Evropě
21. prosince 2007 byly zrušeny kontroly na hranicích a kon-
cem března i na letech v rámci schengenského prostoru. Schen-
gen je označení pro území, v jehož rámci nejsou na společných 
hranicích vykonávány hraniční kontroly. Pro nás to znamená 
ukončení hraničních kontrol se sousedními státy, hranice je 
možné překračovat i mimo současné hraniční přechody a bez 
časového omezení. Při přejíždění hranic vozidly nebude nutné 
zastavovat a předkládat cestovní doklady. Hraniční kontroly 
budou prováděny pouze na vnějších hranicích Schengenu. / 
Ale pozor! Volnost pohybu osob přes vnitřní hranice schengen-
ského prostoru není absolutní. I po zrušení hraničních kon-
trol je třeba dbát na dodržování pravidel vyplývajících z před-
pisů daného státu. Nemění se omezení vyplývající z pravidel 
silničního provozu, ochrany přírody a krajiny či soukromého 
majetku. / Při cestování nezapomeňte především na tyto po-
žadavky: » Být schopni prokázat svou totožnost (platný OP 
nebo CD — bližší informace www.mvcr.cz). Povinnost cesto-
vat s platným dokladem totožnosti se vztahuje i na děti mladší 
15 let, pokud dítě není zapsáno v CD rodiče. » Respektovat 
omezení pohybu v národních parcích a národních přírodních 
rezervacích. » Dodržovat místní dopravní omezení a mít pří-
slušné doklady (bližší informace www.mdcr.cz). » Řídit se 
pravidly pro převoz zvířat a věcí. / Řada opatření se týká i pře-
vozu tabákových a alkoholických výrobků, cestování se zvířa-
ty, zdravotního pojištění nebo převážení zbraní. Pro potřeby 
občanů je proto vydaná brožura CESTUJEME PO EVROPĚ, 
kterou získáte v IC, knihovně nebo podatelně městského úřa-
du. Je zveřejněna i na www.opocno.cz. Fi



 Hlavní okruh Opočenské naučné stezky vás povede z ná-
městí přes historické městské části Podkostelí a Švamberk k 
rybníku Broumar, bohatému na život na hladině i pod hla-
dinou. Odtud, s výhledem na vrch Chlum se zbytky prasta-
rého osídlení, zamíříte do Semechnic. Cestou ke vstupu do 
Obory *) na Malé Záhornici se vám otevře pohled na pano-
rama Orlických hor. Oborou sejdete do zámeckého parku, 
který projdete po hlavní cestě a vystoupáte po kamenných 
schodech na zámecké nádvoří. Cestou kolem kostela Nejsvě-
tější Trojice vás odbočka ze Zámecké ulice pozve do nejstarší 
a druhově nejrozmanitější části zámeckého parku — před 
letohrádkem. Odtud je to už jen pár desítek kroků zpět na 
místo, odkud jste na stezku vyšli.

Okruh Městem a parkem vás z náměstí povede kolem koste-
la Narození Páně a podél zdí bývalého kapucínského klášte-
ra na místo jedinečné vyhlídky na malebné zákoutí měst-
ských částí Podkostelí a Švamberk. Dále zamíříte uličkou 
podél opukové zdi na štětovou cestu Podkostelím přes staro-
bylý most na Švamberk. Odtud vás stezka zavede k parko-
vé zdi a vstoupíte do parku. Cestou po hraně strmého svahu 
jeho jižní části se vám budou otevírat pohledy jak na zámek 
a zámecké údolí, tak do sousedící obory. V údolí parku se 
stezka napojí na hlavní okruh a společně s ním projdete na zá-
mek a přes park před letohrádkem zpět na Kupkovo náměstí.
 Třetí okruh — Kolem rybníka Broumar začne společným 
zastavením s okruhem hlavním u turistického kempu na 
Broumaru a po většinou úzké stezce obkrouží vodní plochu. 
Alejí mohutných dubů po hrázi projdete k přírodní rezervaci 
Broumarské slatiny, která je jedinečná druhovým složením 
slatinné vegetace. Po cestě dále s výhledem na vodní hladinu 
se zahloubáte nad životem na rybníce a dozvíte se něco o his-
torii a současnosti rybníkářství.
 Přijměte již nyní pozvání na procházku po našem krás-
ném kraji. Můžete začít přemýšlet o trase, která osloví vás, 
nebo kterou nabídnete svým mimoopočenským přátelům.

Zpracovali: Ing. O. Špulák a J. Koudelka
Obrazové ukázky z map, doprovázejících 
stezku: jejich autorem je Josef Benedikt.

*) Jak jistě víte, Obora Opočno je otevřena pro veřej-

nost denně od 8 do 16 hodin, kromě dnů loveckých 

akcí, na které upozorňují tabule při vstupu do Obory. 

V případě jejího uzavření, a nejen tehdy, bude pro-

to připravena zkracující trasa podél oborního plotu 

zpět na Švamberk, s možností napojit se na stezku 

Městem a parkem.

Informační centrum
Vážení občané, mnozí z vás si už možná všimli, že informační 
centrum v přízemí budovy městského úřadu je mimo provoz. 
Proč je tomu tak? Vedení města rozhodlo o změně provozu IC. 
Nově bude IC otevřeno od února 2008, dokdy mělo dle nájemní 
smlouvy stávající IC fungovat. Stávající provozovatel však ukon-
čil provoz již ke konci roku 2007, proto došlo k výpadku poskyto-
vání služeb IC. Doufáme, že tato prodleva vám nezpůsobí vážné 
problémy, protože jak mnozí víte, můžete se obrátit na pracovní-
ky MěÚ, kteří se budou snažit vám vyhovět. Je samozřejmé, že 
rezervaci jízdenek nebo vstupenek vám nezajistí, ale vyhledání 
na internetu, poslání faxu nebo zhotovení kopie jsou služby, kte-
ré jsme vám poskytovali i dříve. Markéta Fingrálová

p r o v o z  i n f o r m a � n í h o  c e n t r a

O tom, proč byl přerušen provoz informač-
ního centra, vás už informovala paní tajem-
nice. Občanské sdružení ABAKUS, které 
bylo pověřeno vybudováním nového, moder-
ního informačního centra, tato skutečnost 
netěší, ale než bude znovu zahájen provoz, 

je třeba vyřešit spoustu organizačních a fi nančních záležitostí 
mezi městem Opočno a o. s. ABAKUS.
 To však neznamená, že pracovníci, kteří budou chod nové-
ho informačního centra zajišťovat, zahálejí. Už dnes se připra-
vují nové webové stránky, vymýšlejí se a konzultují návrhy na 
zařízení a vybavení, které bude vyhovovat jak pracovníkům IC, 
tak občanům města i turistům. Vytvářejí se smlouvy s obchod-
ními partnery, propagační materiály a mnoho dalších věcí. Ne-
málo času zabrala také příprava účasti na veletrhu cestovního 
ruchu Regiontour 2008 v Brně 10.–13. 1. 2008, kde se Opoč-
no prezentovalo jako „Srdce Rodného kraje Františka Kupky“.
 Od 1. února chceme obnovit provoz informačního centra a po-
skytovat základní služby tak, jak jste byli zvyklí. Od května, kdy 
začíná turistická sezóna, by mělo být nové informační centrum 
kompletně připravené. Za o. s. ABAKUS Petra Kuřátková

Pozvání na procházku po naučné stezce

V našem městě se v letošním roce připravoval a v současné 
době se dokončuje realizace projektu „Opočenská naučná 
stezka“, na který byla získána fi nanční podpora z grantové-
ho programu Královéhradeckého kraje „Osvěta a zapojení 
veřejnosti v oblasti environmentálního vzdělávání a osvěty“.
 Cílem projektu je ekologická výchova formou naučné stez-
ky zaměřené na poznávání a ochranu životního prostředí 
Opočenska. Jedná se o mikroregionální projekt; hlavní a nej-
delší okruh stezky bude dlouhý 11 km a kromě katastrálního 
území Opočno pod Orl. h. povede i katastrem Semechnice 
a Záhornice. Základní okruh bude doplněn dvěma místní-
mi — okruhem Kolem rybníka Broumar 
(4,1 km) a okruhem Městem a parkem 
(4,4 km). Všechny naučné stezky jsou na-
vrženy tak, aby na ně bylo možné vstou-
pit kdekoliv v trase a jejich propojení u-
možnilo variabilní využití tras podle po-
třeb zájemců. Tematická zaměření cel-
kem čtrnácti zastavení vytvářejí mozai-
ku informací s popisem jednotlivých lo-
kalit a dalších zajímavostí, které se na 
ně váží. mapa B
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Kouzlo nového
Mám ráda leden. Zmocní se mě pocit, že všechno začíná, vše 
je nové. Proč ten pocit přichází? Souvisí snad s novými dár-
ky, které jsem před pár dny našla pod vánočním stromkem 
nebo ve mně tento pocit vyvolává pověšení nového kalendá-
ře? V tom zvláštním týdnu, kdy vánoční svátky vyvrcholily 
a vše je za námi, přichází tečka v podobě silvestrovského ve-
čera. Ráda si popovídám s přáteli a s pocitem vděčnosti, ale 
i trochou smutku z konce dalšího roku, se těším na rok nový.
 Listuji novým kalendářem, zapisuji narozeniny svých mi-
lých a známých a těším se na všechna nová setkání. 
 Přeji sobě i vám, ať je ten letošní začátek čistý jako strán-
ky nového kalendáře. Ať nemáme na žádné stránce našeho 
života žádnou nedořešenou šmouhu, která by nás tížila celý 
letošní rok. Přeji vám krásný leden! Marta Světlíková

t � í k r á l o v á  s b í r k a

V sobotu 5. ledna proběhla v Opočně již popáté Tříkrálová 
sbírka Charity České republiky. V Opočně, Čánce a Dob-
říkovci bylo vybráno 43 022,– Kč. Naši králové rozšířili le-
tos svůj okruh o Trnov (3 648,50 Kč) a také o Semechnice 
(4 525,50 Kč). Celkem bylo vybráno 51 196,– Kč (v loň-
ském roce 39 256,50 Kč).

Výtěžek této sbírky bude použit pro lidi v nouzi a zdra-
votně postižené našeho regionu a na doplnění zdravotně 
technických pomůcek do charitní půjčovny v Dobrušce. 
Všem dárcům děkujeme za fi nanční příspěvky a za slad-
kosti, kterými jste podpořili naše koledníky.
Za Farní charitu Rychnov n. Kn. — Opočno
 Marcela Kurzová a Marie Jirušková
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F Í K   Jako stálý čtenář Opočenských novin vám chci na-
psat něco o fíku. Myslím tím fíkovník, kterých je u nás v Dal-
mácii požehnaně. / Fíkovník je listnatý strom, který na zimu 
ztrácí listy. List vypadá jako otevřená ruka a dřevo je velice pruž-
né. Používá se málo na topení — ničí totiž kamna. / Fíkovníků 
je na světě okolo 100 druhů. V Dalmácii jich roste 10 druhů, 
které se nazývají různými jmény: Zelinka, Zamorka, Cigulica, 
Mličnica, Poljarka, Petrovača, Crnica, Spitska poljarka, Ko-
miška malena, Termula. / Petrovača neboli Prvka je druh vhod-
ný k jídlu. Plod může narůst do velikosti jablka a rodí dvakrát 
za rok. První plod je veliký a můžete ho ochutnat koncem červ-
na na sv. Petra, proto se také jmenuje Petrovka. Podruhé rodí 
v srpnu, ale to už je plod veliký jako u jiných druhů fíkovníku. 
Je velice chutný a používá se hlavně čerstvý, nesuší se. / Crnica 

je červenomodrá a dobrá na jídlo i na sušení. Nejrozšířenějším 
druhem je Zelinka, dobrá jak na jídlo, tak na sušení. / Fíky se 
suší na rohožce venku na slunci asi 15 dní a musí se každý den 
otáčet. Nesmí na ně zapršet. Potom se síří a máčí do horké moř-
ské vody (dezinfekce). Opět se suší a dává se k nim bobkový list. 
Skladují se v papírových sáčcích, mohou se i lisovat. Také je lze 
naložit do rakije. Z fíků se dělá i marmeláda, může se z nich pá-
lit i velmi kvalitní rakije s typickou vůní. Fíků by se nemělo jíst 
hodně — jsou velice kalorické. Pokud je jíte čerstvé, nezapíjej-
te je vodou, pak totiž fungují jako projímadlo. / Termula začíná 
plodit brzy (červenec) a plodí až do října. Na rozdíl od ostatních, 
vydrží i několikastupňový mráz. Fíky z ní jsou velice dobré a tr-
vanlivé, proto se dobře prodávají na tržnicích. / Fíkovníky ros-
tou na celém pobřeží Středomoří a Turecko je jejich největším 
vývozcem. Boško Vulas
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Pan Boško Vulas přivezl z ostrova Velký Drevenik (Dalmácie, 
okolí Trogira, Chorvatsko) řízky z fíkovníku druhu Termula 
a Jaroslav Černý ho ve svém skleníku naočkoval.



1998 – viz pramen str. 205–208; (leden) Opočenské noviny se 
staly měsíčníkem, nadále bude vycházet jen 12 čísel ročně. 10. 9. 
byl titul Čestný občan města udělen in memoriam PhDr. Eriku 
Bouzovi a MUDr. Miloslavu Mühlsteinovi.
(Pramen: Václav Rathouský—Zbyněk Likovský: OPOČNO 1068–

–2000) Zpracoval Ivo Kašpar

z  p o h á d e k  k  r e a l i t �

Nastal čas povánoční, nabažili jsme se pohádek a došlo na bi-
lancování a obavy, co přinese ten rok nový. Jsem živnostnice 
(ne podnikatelka)! — je v tom podstatný rozdíl. Vyrostla jsem 
jako tzv. „HUSÁKOVO DÍTĚ“, takže s klíči jsem ještě necin-
kala na Václaváku, spíš jsem vše sledovala a čekala, co nám to 
přinese. / Tu dobu, kdy se v obchodech věčně stály fronty, a to 
na potřeby základní (hygienické potřeby, podpultovky všeho 
druhu, zboží na příděl jako — banány, kubánské pomeranče), 
tu dobu si moc dobře pamatuji a nechtěla bych ji zpátky ani za 
nic! / Kam jsme to ale nechali dojít, národe? Kde jsou ty iluze, 
že kdo pracuje — musí se mít dobře, kde máme alespoň zá-
kladní sociální jistoty? A co budoucnost? / Stát, ústava — její 
činitelé a zákonodárci — fajn — proč a pro koho je tu vlastně 
máme? / Vždyť jsme maličká země — rozlohou i počtem oby-
vatel. Na co tedy všichni ti poslanci? O čem a o kom to vlastně 
rozhodují? Kam nás dovedli a jakou mají vůbec zodpovědnost 
za ty platy? / V pohádce chudé království zachránil většinou 
také pouze jeden člověk. Kde ho ale vzít? Měl by být samo-
zřejmě vzdělaný nejen v politice, v právu, znalosti jazyků, ale 
také na rozdíl od pohádek velmi bohatý, aby mu šlo opravdu 
o fungování země, o výrobu, která někam zmizela, o funkčnost 
zemědělství, zkrátka — aby bylo co dělat, čím se živit a aby 
na to vůbec byli lidi! / Vždyť kdo z nás má ještě chuť cho-
dit k dalším volbám? Čeká nás opět zvýšení cen, jak u zboží, 
tak za elektřinu, vodu, atd.  / Tím nás, živnostníky, zřejmě úpl-
ně zlikvidují, protože lidem peníze nepřidají a my sloužíme li-
dem a jsme závislí na jejich příjmech. / Ti odvážnější se svými 
znalostmi a schopnostmi odejdou raději do světa, kde za svou 
práci a um budou daleko lépe odměněni. A co my ostatní? / 
Co budeme tedy ještě schopni vydržet od všech těch poslanců, 
kteří o nás rozhodují? Co nás dožene k tomu to změnit? Pů-
jde to ještě demokratickou cestou? To nešlo ani v těch pohád-
kách. Pokud viníci zlého neskončili v žaláři, či alespoň v řece, 
nic se dál nepohnulo k dobrému. Budeme snad klidně čekat 
až z nás udělají „ROZVOJOVOU ZEMI“, nebo nás rozpro-
dají po kouskách okolním státům, či nás zavalí super zbožím 
z Číny? / Tak nevím, jestli se mám na ten nový rok 2008 těšit, 
nebo se jej bát? V pohádkách obvykle zazvoní zvonec a je ko-
nec! / Přeji nám všem, aby konec všeho špatného a začátek 
všeho dobrého nás opravdu letos všechny neminul.
 S úctou Jolana Hrabinová, kadeřnice 

Vítejte v jubilejním roce
1068 – první písemná zmínka o Opočně v kronice zv. Kosmova.
1408 – Jaroslav z Opočna a na Žlebích vyznal, že si vypůjčil 
z peněz kostela v Kostelci 35 kop grošů pražských a postoupil 
v té sumě faráři Vítovi plat na čtyřech lidech v Kostelci v úhrn-
né sumě 181 grošů ročně.
1598 – Sepsán opočenský urbář. Poprvé je písemně zazname-
nán opočenský pivovar — ten vyrobil 150 várek po 24 sudech 
(cca 8 000 hl piva za rok).
1608 – Na přímluvu Jana Rudolfa Trčky z Lípy obdaroval král 
a císař Rudolf II. město dvěma ročními jarmarky, třemi trhy na 
koňský dobytek, dvěma trhy na vlnu a konečně týdenními trhy 
na různé zboží (měly se konat vždy v pátek).
1628 – viz pramen str. 28, 29
1638 – Rudolf Colloredo z Wallsee se stal jediným držitelem 
Opočna.
1678 – Jan Kryštof z Talmberka, biskup královéhradecký, vy-
světil opočenský konvent („klášter“) s kostelem Narození Páně.
1718 – Na dnešním Kupkově náměstí byl slavnostně vysvěcen 
morový sloup, na vrcholu se sochou Neposkvrněné Panny Ma-
rie; tu, jakož i ostatní sochy světců zhotovil Giovanni Batista 
Bulla.
1748 – V Opočně se ubytovala jedna setnina ruského pluku 
prince Ruzynského.
1758 – viz pramen str. 48; Do Opočna nastoupil jako učitelský 
pomocník hudební skladatel Jan Křtitel Vaňhal.
1838 – V domku čp. 168 v dnešní Nádražní ulici byla otevřena 
prozatímní opočenská nemocnice s 5 lůžky v jedné místnosti. 
Opočno mělo 235 domů a 1482 obyvatel — z toho 1443 katolí-
ků, 33 nekatolíků a 6 Židů.
1848 – viz pramen str. 67
1858 – viz pramen str. 72; Z Dobrušky přeložen c. k. okresní 
úřad a c. k. berní úřad do Opočna. V souvislosti s tím došlo 
i k přejmenování dosavadního okresu Dobruška na okres 
Opočno.
1868 – viz pramen str. 78; Ustavena tělocvičná jednota Sokol 
Opočno — byla to 35. jednota v Čechách a na Moravě.
1878 – viz pramen str. 84
1898 – viz pramen str. 98, 99; Klub velocipedistů „Kmit“ změ-
nil stanovy a název na „Český klub velocipedistů Kmit pro Opoč-
no a okolí“. Měl 115 členů.
1908 – viz pramen str. 107; Společnost státní dráhy (St. E. G.) 
slavnostně zahájila provoz na místní dráze Dobruška—Opočno.
1918 – viz pramen str. 118, 119
1928 – viz pramen str. 131, 132; Rozhodnutím ministerstva 
pošt a telegrafů byl název poštovního úřadu z dosavadního 
Opočno u Náchoda změněn na Opočno. Rozhodnutím Minister-
stva železnic byl název železniční stanice z dosavadního Opočno 
u Náchoda změněn na Opočno.
1938 – viz pramen str. 141–143
1948 – viz pramen str. 155–156
1958 – viz pramen str. 160; Byla zahájena stavba plaveckého 
bazénu na Broumaru.
1968 – viz pramen str. 162; Otevřeno koupaliště na Broumaru, 
veřejnosti předán nový plavecký bazén.
1978 – viz pramen str. 167; Ve společenském domě Mars v Pra-
ze 10 – Vršovicích se konala první schůzka Klubu rodáků a přá-
tel Opočna.
1988 – viz pramen str. 175–177; Oslaveno 120. výročí založení 
ochotnického divadle v Opočně. Na dnešním Kupkově náměstí 
byla u příležitosti 70. výročí vzniku Československa zasazena 
již třetí lípa (předchozí pocházejí z let 1919 a 1968).
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Na základě požadavku rodičů malých žáků
hledáme občany (vhodné pro důchodce),

kteří by zajišťovali v době školního vyučování
(na dohodu o provedení práce v max. rozsahu 150 hod./rok)

bezpečný přechod dětí přes silnici
na přechodech u Hotelu Holub a u pošty.

Uvažovaná doba 6,45–7,45 hod.

Zájemci se mohou hlásit na podatelně MěÚ Opočno u paní Hrubé.



strany duchovních, kdy místně příslušný pan farář naši nabíd-
ku odmítl s odůvodněním, že je tato mše pro štědrodenní boho-
službu nevhodná. Protože jsme přesto chtěli tuto krásnou mši 
provést, rozhodli jsme se pro koncertní uvedení zprvu v Kody-
mově národním domě v Opočně, později pan Bořek přišel s vý-
borným nápadem zámecké jízdárny.
 Poděkování patří nejen všem účinkujícím, ale i organizáto-
rům ze strany Města Opočna, Základní umělecké školy v Opoč-
ně a samozřejmě správě opočenského zámku, jmenovitě panu 
ing. Jirákovi. S pozdravem Václav Lepš

Zajímavost pro opočenské rodáky, a nejen pro ně

Dne 9. prosince 2007 byl v chrámu Panny Marie pod řetězem pasován 

rytířem maltézského řádu rodák z Opočna JUDr. Josef F. Vedlich. Ač 

jsme s Josefem celá léta udržovali styky, nikdy se, až do výše uvedeného 

data, ani slovem nezmínil o své ušlechtilé činnosti.

Řád se zabývá samaritánskou činností. Je to bratr-

stvo pečující o nemocné. Původně se jednalo o joha-

nity, nejstarší církevní katolický řád, který vznikl ně-

kdy kolem roku 1040 v Jeruzalémě, kde italští kupci 

z Amalfi  založili kostel sv. Jana Křtitele a benedik-

tinský klášter s hospitalem pro poutníky. Řád schválil roku 1113 papež 

a od té doby existuje jako potvrzené nemocniční bratrstvo.

 V roce 1291 došlo k vyhnání křesťanů ze Svaté země, řád se odsunul 

na Kypr a Rhodos, odkud byl posléze vyhnán Turky. Od císaře Karla V. 

dostal řád v roce 1530 v léno ostrovy Maltu, Gozzo a Comino a od roku 

1534 lze Johanity nazývat maltézským řádem. Z Malty a dalších ostrovů 

je vyhnali v r. 1800 Angličané. Poté řád téměř mizí.

 Do Čech uvedl maltézské rytíře král Vladislav II. r. 1159, a to do Pra-

hy na Malou Stranu, kde byl postaven chrám Matky Boží pod řetězem.

 Organizace je komplikovaná. Velmi zjednodušeně se jedná o katolic-

ký řád, jeho příslušníci se dělí na duchovní a laické členy v podobě rytířů 

několika kategorií. Dále do řádu patří donátoři a příslušníci pomocné 

služby. Řádový oděv je charakteristický černým pláštěm s bílým osmi-

hrotým křížem (představuje osm ctností).

 Významnou osobností řádu byl MUDr. Jaromír Mundy, nar. ve Ve-

veří u Brna 1882. Byl to lékař nadaný jazykově. Mluvil plynně česky, ně-

mecky, chorvatsky, srbsky, italsky, francouzsky, ovládal latinu, byl scho-

pen číst a překládat maďarsky a turecky, měl základy hebrejštiny a perš-

tiny. Jako lékař se zúčastnil mnoha válek od poloviny 19. století (italská 

fronta 1848, Halič 1852, bojiště u Hradce Králové 1866, prusko-fran-

couzská válka 1871, srbsko-turecká 1876 –77, rusko-turecká 1877–78, 

srbsko-bulharská 1885–86). Ve válce viděl jako lékař největší problém 

v rychlé dopravě raněných (nejen vojáků, ale i civilistů) z bojiště do pol-

ních obvazišť a lazaretů a udržení nezbytné hygieny. Zasloužil se o vznik 

sanitních vlaků rytířského řádu maltézského. Jeho činnost vedla spo-

lečně s činností dalších členů řádu i jiných řádů k založení mezinárod-

ního Červeného kříže v roce 1864 a Červeného půlměsíce v muslim-

ských zemích.

 Maltézskými rytíři byli i někteří členové rodiny Colloredo-Mansfeld.

V roce 1961 papež schválil novou řádovou konstituci, na jejímž základě 

se rytířský řád stal charitativní institucí se zdravotnickým a pečovatel-

ským zaměřením. Manželé Pavlíčkovi, Opočno 295

P. S.: Autoři článku jsou v oblasti církevní religionistiky laiky, za případné ne-

přesnosti se omlouvají.

Prameny: PhDr. Josef Dolejší: Svět železnice 1(5) / 2003, Luděk Jirásko: Cír-

kevní řády a kongregace, v zemích českých (Klášter premonstrátů na Strahově 

1991)

 Symbol v textu: Znak řádu Maltézských rytířů

Ad: Hej, mistře . . .  (ON 24/7)

„Věřím, že se mi všechna jména opočenských hudebníků a uči-
telů (nemálo jich je i odjinud), kteří se s takovým úspěchem 
podíleli na provedení Rybovy vánoční mše v zámecké jízdárně 
v pondělí 17. prosince 2007, podaří zvěčnit v Opočenských no-
vinách. Nejen proto, že se to patří.“
 Díky laskavosti pana Ing. Václava Lepše je to tu, a ještě pár 
slov navíc. Ivo Kašpar

R Y B O V A  V Á N O Č N Í  M Š E
D I R I G E N T  V Á C L A V  L E P Š

Sólisté
Soprán: Michaela Račáková (Opočno)

Alt: Kristýna Matoušová (Opočno)
Tenor: Josef Kováříček (Přibyslav)

Bas: Zdeněk Svědík (Pohoří)
Varhany: Vladimír Jelínek (Praha, Přepychy)

Průvodní slovo Jana Rejzková (Opočno)

Sbor / Soprán: Jarmila Hronová (Opočno), Marta Světlíková 
(Opočno), Petra Faltová (Dobruška), Simona Pailová (Opočno), 
Hana Dernerová (Opočno), Šárka Dohnalová (Opočno)
Alt: Petra Flígrová (Dobruška), Jitka Račáková (Opočno), 
Barbora Lepšová (České Meziříčí), Zdeňka Lepšová (České 
Meziříčí), Jitka Dohnalová (Opočno), Jana Macháčková 
(Nové Město n. Met.), Barbora Kováříčková (Přibyslav), 
Tereza Paštiková (Opočno), Věra Jurášková (Opočno)
Tenor: Miloš Flígr (Dobruška), Jan Ježdík (Nové Město n. Met.),
Milan Vondřejc (Opočno), Petr Jurášek (Opočno)
Bas: Jan Macháček (Přepychy), Jiří Macháček (Nové Město 
n. Met.), Jiří Frelich (Dobruška), Radek Holeček (Opočno), 
Miloš Rejthar (Nové Město n. Met.)

Orchestr / Housle: Kristýna Kováříčková (Přibyslav), Matěj 
Dostál (Nové Město n. Met.), David Štol (Nové Město n. Met.), 
Dagmar Prokopová (Opočno), Barbora Fléglová (Dobruška), 
Jana Lepšová (České Meziříčí), Kateřina Veselá (Dobruška), 
Dagmar Peřinová (Dobruška), Veronika Obršálová (Dobruška), 
Petr Pekař (České Meziříčí)
Viola: Stanislava Bečičková (Nové Město n. Met.)
Violoncello: Anna Vrbová (Opočno), Barbora Šedivá (Opočno)
Kontrabas: Zdeněk Filip ml. (Opočno)
Flétna: Jan Bořek (Opočno)
Klarinet: Vladimír Tošovský (Dobruška), Martin Synáček 
(Opočno)
Lesní roh: Jitka Barnetová (Opočno), Stanislav Vašíček 
(Dobruška)
Trubka: Milan Vencl (Val), Jiří Novotný (Opočno)
Trombon: Petr Tomeňuk (Čánka), Václav Vaněk (Semechnice)
Tuba: Gustav Jenne (Očelice)
 
Zvukař: Pavel Urbánek (České Meziříčí)

Myšlenka na tuto akci se rodila několik let, kdy pamětníci pů-
vodního, každoročního štědrodenního realizování České mše 
Vánoční litovali toho, že se tato mše v Opočně již nehraje a řek-
li si, že by stálo za to tuto tradici obnovit. Zpočátku jsme měli 
v úmyslu obnovit celou tradici — tedy hrát tuto mši na Štědrý 
den v kostele v Opočně. Bohužel jsme se setkali s nezájmem ze 
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 Je o vás známo, že máte rád hudbu. Jakou máte nejraději? — 
Na tuhle otázku je zvykem říkat, že každou dobrou. Ale povím 
to jinak: vážnou mám rád jako svátost, swing a dechovku jako 
radost pro všední den.
 Spolupracoval jste i s Opočenkou. Co jste pro ni napsal? — 
Několik písniček, nejvíc s jejím někdejším členem Josefem Hyn-
kem. Ale třeba polku Třináct kluků i s kapelníkem ing. Václavem 
Lepšem a Opočenku s Karlem Pšeničným.
 Nedávno vám vyšla novela Poklesky rozverné snoubenky, o kte-
ré píšete jako o opožděném prozaickém debutu. Já jsem ale zjis-
tila, že je to v pořadí již druhá próza z vašeho pera. Dokonce 
jsme si to vaše první dílo četly s dětmi ve škole. Můžete prozradit 
něco bližšího? — To narážíte na několikastránkovou pohádeč-
ku Běží ježek alejí. Ovšem ta je tak malá, že je zanedbatelná, 
knížka se jí říkat nedá, spíš sešitek. Ale že jste ji objevili a před 
mou návštěvou ve škole jste ji s dětem dokonce četli a ony mi 
k ní nakreslily spoustu obrázků, to mě namouduši potěšilo, to 
bylo milé překvapení.
 Jste prý vášnivý čtenář. Jaký druh literatury čtete? — Ano, na 
mě se hodí označení knihomol. A čtu všecko možné. Dokonce 
připravuji a týden co týden vysílám čtvrthodinovou tzv. Knižní 
hitparádu v Country rádiu, takže všestrannost a pestrost je mi 
přímo povinností.
 Dnes jste známý zejména jako herec Divadla Járy Cimrmana. 
Několikrát jste hráli i v Opočně. Jak jste se k divadlu dostal? — 
Tak, že jsem byl jeho spoluzakladatelem. Ale už předtím jsem 
párkrát vstoupil na divadelní prkna tady v Opočně a pak v Pra-
ze na škole a v Kníně jsem místní ochotníky dokonce režíroval.
 V Opočně jste byl i s operetou Pavouček pro štěstí, ke které jste 
napsal libreto. Opočenští diváci vás poznali i jako Tajemného 
muže v šansonovém pořadu s názvem Když se dnes večer nevrá-
tím. Jaké je publikum v Opočně? — S Pavoučkem jsem tady ne-
byl já, ale divadelní soubor Jirásek z Týniště nad Orlicí, který ho 
nastudoval a hrál ho leckde v kraji už patnáctkrát. Nedávno pří-
mo na jevišti Klicperova divadla v Hradci. Tam jsem byl a měl 
jsem z toho opravdu potěšení, protože se divákům líbil. Na dru-
hou část otázky by slušnost velela říct, že je v Opočně obecen-
stvo ohromně milé, ne-li vůbec nejlepší. Ale protože doma je 
málokdo prorokem, přiznám se, že jsem z něj měl trému a dost 
starostí sám se sebou, takže hodnotit diváky mě ani nenapad-
lo. Poslouchali se zájmem, ani potlesk nám neodepřeli, co může 
autor a interpret chtít víc.
 Co máte rád a co vás naopak zlobí? — Co mám rád a co mě 
zlobí, to je námět na velkou esej, to necháme raději být. Ale ješ-
tě pořád se mi líbí žít a vracet se právě do Opočna. Jsem tady 
doma.
Děkuji jménem dětí i nás učitelek za pěkné společně strávené 
chvíle. Přeji vám (i nám), ať ještě dlouho přinášíte pohodu a ú-
směv do našich srdcí. Za ZŠ Opočno Jana Hrnčířová

Foto Jaroslav Hrubý

p r o j e k t  v  z á k l a d n í  š k o l e  o p o � n o

Významné osobnosti čtou dětem

m i l o �  	 e p e l k a
se narodil 23. září 1936 v Pohoří u Opočna. Po studiích na dob-
rušském gymnáziu a na pražské Vysoké škole pedagogické (obor 
český jazyk a literatura) učil na ZDŠ v Novém Kníně, pak byl 
redaktorem Československého rozhlasu Praha (proslulá byla 
zejména jeho Polní pošta) a od roku 1969 umělcem ve svobod-
ném povolání, hercem Divadla Járy Cimrmana (je jeho zakláda-
jícím členem), spisovatelem, scénáristou, textařem, moderáto-
rem. Vydal knížky a cykly veršů Když se dnes nevrátím, Pět nocí 
k úplňku, Abeceda lásky, Bdění ve zvěrokruhu, Dvě básně o smr-
ti, Mandel sonetů, Jen ještě jednou a prozaickou novelu Pokles-
ky rozverné snoubenky. Sám nebo ve spolupráci se Zdeňkem 
Svěrákem či Jiřím Šebánkem (rovněž zakladateli Divadla Járy 
Cimrmana) napsal řadu televizních a rozhlasových her a pohá-
dek a scénář fi lmu Stůj, nebo se netrefím! Z jeho pera je i libre-
to operety Pavouček pro štěstí (s hudbou Františka Živného), 
scénář hudebního pořadu s vlastními šansonovými texty a nej-
nověji s Radkem Máchou divadelní monohra V dešti i na suchu 
aneb V pátek třináctého, kterou právě studuje herečka Kateřina 
Macháčková. Je také autorem stovek písňových textů všech žán-
rů, přispíval do rozhlasového vědeckopopulárního pořadu Me-
teor a s rozhlasem spolupracuje dodnes. Žije v Praze, ale za svůj 
domov považuje Opočno. S manželkou Hanou má dva syny. Star-
ší Jan (1973) je počítačovým odborníkem, mladší Josef (1975) 
hercem královéhradeckého Klicperova divadla.
 Pan Čepelka si po letech vzpomněl na svá učitelská léta, s o-
chotou se zapojil do našeho projektu motivujícího děti a jejich 
rodiče k pravidelnému hlasitému čtení a v pondělí 7. ledna 2008 
přečetl dětem pohádky Boženy Němcové (v převyprávění Jaro-
slava Seiferta) Jak pásl Janko kobylku, O jednom starém psu 
a vlku a Jak šlo vejce na vandr. Tak jako ostatní předchozí návště-
vy i Miloň Čepelka poskytl rozhovor pro naše čtenáře.
 Jste původním povoláním učitel, tedy kolega. Učil jste na ZDŠ 
v Novém Kníně. (Musím se přiznat, že mně při hledání jeho polo-
hy musel pomoci internet, takže teď už vím, že je to město 40 km 
jižně od Prahy). Jaké předměty jste učil a s jakým úspěchem? — 
Na úvod: než jsem do Nového Knína nastoupil, byl jsem na tom 
jako vy: hledal jsem ho na mapě. Učil jsem leccos, hlavně češti-
nu a literaturu, ale třeba v hodinách zeměpisu a dějepisu jsem 
měl před svými žáky ve znalostech jen sotva jedno- či dvouden-
ní předstih. Jestli jsem v tom byl úspěšný, nevím, ale když mají 
mí bývalí žáci výroční srazy, dodnes mě na ně zvou, tak aspoň 
trochu jsem se jim snad do paměti zapsal.
 Byl jste redaktorem Československého rozhlasu, známý byl 
váš pořad Polní pošta. O čem byl? — Hráli jsme v něm vojákům 
tehdy oblíbené písničky buď za odměnu nebo jako pozdravy od 
jejich maminek, sourozenců, babiček a milenek.
 Mimo jiné jste připravoval i vědeckopopulární pořad Meteor. 
Zajímáte se o vědecká bádání? — Víte, v Meteoru nešlo o to, 
abych všemu ve vědě dopodrobna rozuměl, spíš jsem měl za 
úkol předávat posluchačům poznatky nebo teorie tak, aby se 
na ně nalákali, aby je to navedlo k vlastnímu zájmu o ně. Ale sa-
mozřejmě mě věda zajímá. Ačkoli držet s vývojem krok zejména 
v technických oborech  odjakživa bylo a je nad mé možnosti.
 Co dnes připravujete pro rozhlas? — Pravidelné pořady s de-
chovkou. Jednou měsíčně pro ČR 2 Praha, jednou týdně pro ČR 
Č. Budějovice. A taky objevuji posluchačům nespravedlivě za-
pomenuté nebo jinak opomíjené spisovatele a básníky v nočním 
pořadu Prahy Čas ke snění.
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Kulturní kalendář na leden–únor 2008

—  p o z v á n k a  d o  d i v a d l a :
 Neděle 20. ledna 2008 od 19 hodin

—  Jeden a jedna jsou tři
 Další z komedií cyklu Opočenské divadlo. Divadelní
 soubor SemTamFór ze Slavičína u Brna a zahraje
 milostnou komedii Jeden a jedna jsou tři. Původní hra
 Raye Cooneyho uspěla na posledním Jiráskově Hro-
 nově. Hlavní hrdina po záletech s pravdou neuspěje
 a nikdo mu nevěří. Vstupenky budou v prodeji na místě
 hodinu před začátkem pořadu.

—  k o n c e r t y :
 Pondělí 28. ledna 2008 od 18 hodin
 Základní umělecká škola, Opočno vás zve na

—  Novoroční koncert ZUŠ

—  p l e s y :
 Pátek 25. ledna 

—  Ples SDH Opočno / v Hotelu Holub
 Pátek 8. února

—  Ples Města Opočna / v Kodymově národním domě
 Sobota 9. února 

—  Ples obchodníků / v Hotelu Holub
 Neděle 24. února 
—  Dětský karneval / v Hotelu Holub
 Sobota 8. března 
—  Ples HC Opočno / v Hotelu Holub

s p o l e � e n s k á  k r o n i k a
p r o s i n e c  � � � �

v ý z n a m n é  j u b i l e u m  o s l a v i l i :

 Libuše Dubánková 19. 12. 1919
 Vlasta Stejskalová 6. 12. 1921
 Václav Rathouský 15. 12. 1922
 Věra Faltová 4. 12. 1924
 Miloslava Gütlerová 20. 12. 1926
 Marie Komárková 11. 12. 1926

Tyto údaje jsou zveřejňovány v souladu se zákonem 101/2000 Sb., 

o ochraně osobních údajů, v platném znění, a se souhlasem zde uvede-

ných osob. red
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v á ž e n í  p $ á t e l é !

Už po léta je náplní našeho snažení nejen oživit bohatou hu-
dební minulost našeho města, ale spoluvytvářet obraz sou-
časného Opočna, jako města kulturního a kultivovaného. 
Cyklus koncertů vážné hudby OPOČNO HUDEBNÍ vešel 
do povědomí nejen našich spoluobčanů, ale i obdivovatelů 
této hudby, kteří se k nám sjíždějí ze široka daleka. Je to díky 
vyvážené dramaturgii zmíněného cyklu i jednotlivých kon-
certů, jedinečné atmosféře našich koncertních síní. Ale je to 
i tím, že přivádíme do Opočna rozmanitost. Špičkové sólis-
ty a soubory neprofesionální letos zastupovali Komorní or-
chestr Univerzity Hradec Králové, vítězové Kociánovy hous-
lové soutěže a soutěže Archetti in Moravia, klavíristka Eva 
Branda, Polyfonní sdružení Nové Město nad Metují. V kate-
gorii vynikajících souborů profesionálních se letos v Opočně 
prezentovalo smyčcové Trio Gideon, Trio Belle Epoque (fl ét-
na, violoncello, klavír), Pražské kytarové kvarteto, České trio 
(klavír, housle, violoncello).
 V tomto roce jsme přišli i s novinkou. Připravili jsme cyk-
lus tří koncertů — MLADÉ VARHANY 2007. Mladé jsou 
varhany v kostelíku, mladí byli i interpreti, ostatně mladí jsou 
i tvůrci varhan trutnovské fi rmy Renovatum. A tak se stalo, 
že o posledním srpnovém víkendu zněla kostelíkem hudba 
vskutku královská. Nejen pro ty varhany, ale za královský 
nástroj jsou považovány také housle a lidský hlas (pořadí ne-
chám na vás): Přemysl Kšica – varhany, Petr Čech – varhany, 
Alena Čechová – housle, Pavel Svoboda – varhany, Helena 
Tamelová – soprán. (Pozn.: Opočenské varhany zněly letos 
také při koncertu KO Univerzity HK /J. Černá / a při koncer-
tu Orlicko-kladského varhanního festivalu: Jiří Tymel – var-
hany & Polyfonní sdružení.)
 Protože 15. koncertní sezóna je minulostí, patří se přidat 
naše vyznání a připojit i poděkování. To všechno můžeme dě-
lat proto, že máme: nadšence schopné onu krásu do Opočna 
přinášet, publikum, toužící ji přijímat, mecenáše, kteří jsou 
ochotni naše snažení podporovat.
 Díky vám máme ony nutné tři sloupy — sloupy stejné důle-
žitosti. Bez kteréhokoliv z nich by se stavba zhroutila.
 Děkuji Zastupitelstvu města Opočna za pochopení a pří-
zeň, se kterou rok co rok pro nás nachází v rozpočtu částku 
nemalou. Dále byli letos byli našimi partnery: Nadace Český 
hudební fond; Kooperativa Pojišťovna a. s.; Štěpánek spol. 
s r. o. Stavební a obchodní fi rma; Psycho-analytická klini-
ka Opočno, Hradecká 178 — Doc. PhDr. Jiří Kocourek Dr; 
Kristina Colloredo-Mansfeldová Opočno; PZP KOMPLET, 
a. s. Semechnice 132; Hana a Miloň Čepelkovi.
 Děkuji publiku za vlídnou náklonnost. Děkuji nadšencům 
z Opočenské besedy i mimo ni za pochopení a spolupráci, 
zvláštní poděkování za nevšední vstřícnost patří pracovní-
kům oddělení kultury MěÚ Opočno — pánům Jiřímu Freli-
chovi a Vladimíru Mackovi.
 Vám všem přeji v novém roce dobré zdraví, patřičnou 
porci štěstí a těším se na shledání na koncertech cyklu 
OPOČNO HUDEBNÍ 2008.
 Ivo Kašpar,
 předseda Opočenské besedy

Stavebniny Kamat Opočno Podzámčí
přijmou skladníka prodavače

stavebních materiálů.

Požadavky: čistý rejstřík, nekuřák,
papíry na vzv, řidičský průkaz skupiny B, C, 

fyzicky zdatný.
Tel.: 606 691 100, p. Tomek



zmocnil kotouče, bravurně projel celým kluzištěm a nezadržitelně 

vsítil svoji první branku v sezóně. Střelecky se konečně probudil 

T. Pohl — autor tří branek. Celé mužstvo zaslouží pochvalu za nasa-

zení a dodržování taktických pokynů během utkání.

9. kolo / sobota 5. ledna 2008

 Opočno — Hronov 6:2 (1:0, 1:2, 4:0) B: Jirsová, Doležal (Hanuš,

 Hrudík), Hanuš (Doležal), Hanuš (Hrudík), Hanuš, Hanuš

Proti třetímu mužstvu tabulky jsme nesehráli dobré utkání. Naše 

sestava byla opět velmi kombinovaná (nemoci, lyžařský výcvik). 

Ještě před utkáním odjel do nemocnice A. Suchánek a během první 

třetiny ho následoval F. Effenberk, který má po jednom z nešetrných 

zákroků ruku v sádře. I když jsme byli v utkání většinou lepším 

mužstvem, svítil na světelné tabuli po druhé třetině stav 2 :2. Ve třetí 

třetině se naše hra zlepšila o 100% a nedisciplinovanému soupeři 

jsme vstřelili 4 branky, z toho tři v našich přesilovkách. Pochvalu 

za nesmírnou touhu po vítězství zaslouží všichni hráči, zvláště pak 

M. Hanuš — střelec 4 branek za jednu třetinu!!!

10. kolo / neděle 6. ledna 2008

 Lomnice — Opočno 5:5 (1:2, 3:0, 1:3) B: Umlauf, Doležal

 (Hanuš), Šanovec (Doležal), Doležal (Hrudík), Hanuš

Na utkání do Lomnice jsme odjížděli s torzem zdravých hráčů. 

Únava z minulého dne, ještě menší počet hráčů do pole, ale s od-

hodláním zvítězit.

e l é v o v é  –  k r a j s k ý  p � e b o r  � . – � .  t � í d
11. kolo / neděle 23. prosince 2007

 Opočno — Hradec Králové 2:3 (1:2, 1:0, 0:1) B: Macek (Trubač),

 Macek (Majer). První porážka mužstva v letošní sezoně.

12. kolo / sobota 5. ledna 2008

 Hronov — Opočno 0:9 (0:1, 0:4, 0:4) B: Vašata (Mervart), Majer

 (Trubač), Majer (Trubač), Majer (Trubač), Trubač, Trubač, Majer

 (Varadi), Majer, Macek (Vašata)

13. kolo / neděle 6. ledna 2008

 Opočno — Lomnice 4:2 (1:2, 2:0, 1:0)

 B: Trubač (Majer), Majer (Mráz), Trubač (Majer), Macek (Majer)

p � í p r a v k y  –  m i n i h o k e j  " .  t � í d
9. kolo / sobota 22. prosince 2007

 Opočno A — Krkonoše II 9:2 (1:1, 3:1, 3:0, 2:0)

 B: Hrdlička 4, Mervart 2, Umlauf 2, Mráz

 Opočno B — Krkonoše II 4:1 (1:0, 0:0, 3:0, 0:1)

 B: Hrnčíř 2, Hloušek, Řehák

10. kolo / neděle 23. prosince 2007

 Dvůr Králové/Náchod I — Opočno A 2:9 (1:4, 0:2, 0:1, 1:2)

 B: Kopecký 2, Umlauf 2, Hrdlička 2, Franc 2, Suchánek

 Dvůr Králové/Náchod I — Opočno B 1:9 (0:0, 0:6, 1:0, 0:3)

 B: Řehák 2, Hloušek 2, Seidel, Jarkovský, Baše, Hašek, Chmelař

11. kolo / sobota 5. ledna 2008

 Hronov A — Opočno A 3:9 (0:0, 0:3, 2:4, 1:2) B: Umlauf 2,

 Suchánek 2, Kletečka, Kopecký, Kašparová, Franc, Hrdlička

12. kolo / neděle 6. ledna 2008

 Opočno A — Jičín A 13:0 (2:0, 4:0, 6:0, 1:0)

 B: Kopecký (Kletečka), Kletečka (Kopecký), Naisar (Umlauf),

 Umlauf, Hrdlička (Kubíček), Hrdlička, Kubíček, Kašparová (Hrdlič-

 ka), Kašparová (Hrdlička), Hrdlička, Hrdlička, Umlauf (Kubíček),

 Umlauf. V brance poprvé za A–mužstvo nastoupil Vladimír Mičian

 a vedl si velice dobře. Úspěšně si počínal i při nájezdech, které se

 jezdí po každém utkání.

o p o 	 e n s k ý  h o k e j  v e  v ý s l e d c í c h

m u ž i  –  k r a j s k á  l i g a
18. kolo / středa 19. prosince 2007

 Dvůr Králové — Opočno 7:2 (3:1, 1:0, 3:1)

 B: Franc (Židík, Čtvrtečka), Chmelík (Herzán)

19. kolo / neděle 23. prosince 2007

 Opočno — Jaroměř 1:8 (0:5, 1:2, 0:1) B: Felcman (Černík)

20. kolo / středa 2. ledna 2008

 Nové Město — Opočno 7:1 (1:0, 3:1, 3:0)

 B: Čtvrtečka. Se suverénem soutěže jsme drželi krok pouze v 1. třetině.

21. kolo / neděle 6. ledna 2008

 Opočno — Třebechovice 4:5 (1:1, 2:1, 1:2) po samostatných

 nájezdech B: Zídka (Jedlička), Chmelík (Felcman, Čtvrtečka),

 Felcman (Černík), Felcman (Černík, Šitina)

V zápase jsme se dvě třetiny trápili, přesto se nám dařilo skórovat 

alespoň v přesilovkách. Za stavu 4:2 přiznal Třebechovicím rozhodčí 

branku, o které se jen domníval, že byla. Po vyrovnávací brance ne-

přišlo rozuzlení ani v prodloužení, teprve šestý nájezd Hynka Zohorny 

rozhodl o vítězství Třebechovic.

j u n i o � i  –  k r a j s k ý  p � e b o r
12. kolo / pátek 21. prosince 2007

 Opočno — Hronov 3:5 (0:1, 1:2, 2:2)

 B: Žid (Jarkovský), Gábor (Škrabal), Škrabal (Gábor).

 V zápase odehraném bez zájmu a nasazení si junioři ani lepší výsledek 

 nezasloužili.

13. kolo / sobota 5. ledna 2008

 Nové Město — Opočno 7:0 (2:0;2:0;3:0)

d o r o s t  –  k r a j s k ý  p � e b o r
12. kolo / sobota 21. prosince 2007

 Dvůr Králové/Náchod — Opočno 16:1

13. kolo – pátek 4. ledna 2008 

 Metuje — Opočno 12:1 Naši dorostenci pokračovali v sérii porážek.

s t.  ž á c i  –  k r a j s k ý  p � e b o r
8. kolo / neděle 23. prosince 2007

 Třebechovice — Opočno 4:0

9. kolo / sobota 5. ledna 2008

 Opočno — Hronov 3:4 B: Hvězda 2, Sedlák

10. kolo / neděle 6. ledna 2008 

 Lomnice — Opočno 9:0

m l .  ž á c i  –  k r a j s k ý  p � e b o r
8. kolo / neděle 23. prosince 2007

 Třebechovice — Opočno 2:11 (1:5, 1:2, 0:4) B: Pohl (Vejr, Mer-

 vart), Vejr, Doležal (Hrudík), Kašpar (Michl), Doležal, Umlauf, Pohl,

 Hrudík (Doležal), Pohl (Suchánek), Šanovec, Hrudík (Soumar)

K poslednímu utkání v letošním kalendářním roce jsme zajeli na led 

našeho tradičního soupeře do Třebechovic. Po čtrnáctidenní zápasové 

přestávce jsme nastupovali k utkání s velkými obavami, protože 

tréninková morálka během tohoto období nebyla ideální (nemoci hrá-

čů) a někteří hráči nastoupili k utkání prakticky přímo z postele. 

Utkání jsme chtěli brzo rozhodnout. To se nám také podařilo a během 

první třetiny jsme vstřelili soupeři pět branek. Dále jsme pak pokra-

čovali v kvalitním kolektivním výkonu a s přehledem zvítězili. 

Za zmínku stojí akce J. Kašpara, který se v našem obranném pásmu 
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